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1) Opening    
 
Sijmon Timmers (NDB) opent als voorzitter de vergadering en heet alle aanwezigen van harte 
welkom.   
 
Zoals eerder aangekondigd kan Chris van der Voort (penningmeester NDB) wegens 
studieverplichtingen vandaag helaas niet aanwezig zijn. Tevens heeft Leo Oldenburger (PR & 
Communicatie NDB) zich op het laatste moment afgemeld. Eerder heeft Leo Oldenburger 
aangegeven te stoppen als bestuurslid van de NDB. 
 
De DBBR, DID en VDO zijn nog niet aanwezig, zij waren wel aangemeld. De TDV, ZDF, DVS, RD, 
WBDF hebben zich afgemeld. Alle overige lidorganisaties zijn aanwezig.  
 
De voorzitter geeft vervolgens aan dat de ingekomen stukken, te weten brief DBMN m.b.t. 
drugsgebruik, ingekomen brieven KDO/DOE kwestie en verslag voorzittersoverleg bij de betreffende 
agendapunten besproken zullen worden.  
 
Tevens is de KDO vandaag aanwezig, hoewel de NDB eerder besloten heeft het lidmaatschap van de 
KDO op te zeggen. Gisteren is een e-mail rondgestuurd aan alle lidorganisaties waarin dit is 
aangekondigd als uitkomst van het kort geding afgelopen week. De voorzitter stelt voor agendapunt 
13, situatie KDO/DOE, voor de lunch en na agendapunt 8 te behandelen.  
 
Martin Dekker (DBMN) geeft aan dat de DBMN van mening is dat de ALV hier eerst haar goedkeuring 
voor moet geven, onder andere omdat de KDO nog niet aan haar financiële verplichtingen heeft 
voldaan. Daarnaast vraagt hij zich af of de KDO stemrecht heeft. De voorzitter antwoordt dit te 
begrijpen, maar de aanwezigheid van de KDO vloeit voort uit de gemaakte afspraak met de rechter.  
 
Gerard Elderenbosch (DORA) merkt op dat de DVK destijds ook niet aan haar financiële 
verplichtingen voldaan had en toen gewoon aanwezig mocht zijn. Hij vindt dit opvallend.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) zegt dat de KDO aan haar financiële verplichtingen wil voldoen maar tot heden 
nog niet de juiste factuur heeft ontvangen. 
 
De voorzitter geeft aan de kwestie inhoudelijk bij agendapunt 13 te willen behandelen en vraagt of de 
ALV akkoord gaat met de voorgestelde planning dit voor de lunch te doen. Mocht het stemrecht van 
de KDO ter sprake komen en stemming nodig zijn dan zal de ALV op dat moment gevraagd worden 
hierover te besluiten.  
 
De ALV gaat hier unaniem mee akkoord.  
 
2) Notulen ALV 17 november 2012 
 
Secretaris Edwin Bressers (NDB) neemt de notulen van de ALV d.d. 17 november 2012 tekstueel en 
inhoudelijk per pagina door.  
  
Arend Freeth (DBA) meldt m.b.t. de presentielijst (blz. 2) op dat Hermien Straten (RDB) algemeen 
bestuurslid is en Rinus Loof (DBA) secretaris. Ook meldt hij dat het stukje over de NDB Ranking 
werkgroep (blz. 8) kan impliceren dat de werkgroep is opgehouden te bestaan. Tijdens het 
voorzittersoverleg is dit besproken en de wens uitgesproken de werkgroep te behouden.  
 
Tevens zou er een brede evaluatie van de Dutch Open Darts rondgestuurd worden (blz. 9). Niels de 
Ruiter (NDB) antwoordt dat de evaluatie samen met de notulen van die ALV zijn meegestuurd.  
 
Er zijn verder geen inhoudelijke of tekstuele opmerkingen waardoor de notulen van de ALV op 17 
november 2012 vervolgens vastgesteld worden.   
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3) Ontwikkelingen NDB en dartssport (presentatie) 
   
Terugblik afgelopen half jaar 
De voorzitter behandelt de opvallendheden van het afgelopen half jaar: 
 
Bezetting NDB Bestuur & Bondskantoor 
Het bestuur heeft in de bekende bezetting in de afgelopen periode maandelijks vergadert, waarbij wel 
opgemerkt moet worden dat Leo Oldenburger vanwege werk regelmatig niet aanwezig kon zijn. Dit is 
ook de belangrijkste reden waarom hij aan heeft gegeven te moeten stoppen, het ontbreekt hem aan 
tijd nu hij freelancer is geworden. Tijdens deze ALV komen de vacatures nog even aan de orde.  
 
De kantoororganisatie is in de afgelopen periode nog stabieler geworden en de gemaakte 
kwaliteitsslag wordt steeds beter zichtbaar. Bestuur is zeer te tevreden met de samenwerking met en 
prestaties van het bondskantoor. De NDB blijft haar best doen de organisatie continu te verbeteren. 
 
Sportagenda NOC*NSF: einde erkenning Topsport 
Op het gebied van het beleid en bijbehorende subsidies van NOC*NSF is in de afgelopen periode veel 
gebeurd. NOC*NSF heeft een nieuwe sportagenda samengesteld, een dik boek met vele nieuwe 
regels waarin de focus voornamelijk komt te liggen op Olympische sporten. Omdat ons WK minder 
dan 55 deelnemende landen kent zijn wij vanaf 2013 geen topsport meer. Ook voldoen we volgens 
NOC*NSF niet meer aan het minimum van 125 dagen waaruit ons topsportprogramma moet bestaan. 
Hierdoor worden we ook niet meer erkend als Internationale Wedstrijdsport en dreigen we de totale 
topsportsubsidie te verliezen. Toen dit duidelijk werd in de loop van 2012 heeft de NDB tijdens een 
eerste gesprek duidelijk gemaakt hoe het trainings- en wedstrijdschema van de topdarter er uit ziet, 
incl. regionale en nationale competities en rankingtoernooien. Op basis van dit gesprek kreeg de NDB 
toestemming om een aanvraag te doen binnen de Internationale Wedstrijdsport categorie. Dit 
betekende tevens behoudt van topsportsubsidie. In december bleek de dartssport, tot ieders 
verbazing, toch niet erkend. De NDB heeft op dit moment besloten formeel bezwaar te maken 
waarvan de hoorzitting vorige week heeft plaatsgevonden. Tijdens deze hoorzitting hebben Sijmon 
Timmers (voorzitter NDB) en Niels de Ruiter (directeur NDB) gepleit de dartssport als Internationale 
Wedstrijdsport te erkennen en geen waardeoordeel te geven over onze methode van training en 
wedstrijden. Dit is voor elke sport uniek, het topsportprogramma voldoet naar de mening van de NDB 
ruim aan het dagencriterium. Binnen 10 weken zal uitspraak gedaan worden.  
 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt om welke bedragen het gaat. De voorzitter antwoordt dat dit 
allemaal op de volgende sheet afgebeeld staat.  
 
Subsidies NOC*NSF: verschillen 2012 - 2013 
Te zien valt dat de algemene subsidie (algemeen functioneren) ongeveer gelijk blijft. De topsport gaan 
we op dit moment dus waarschijnlijk verliezen, Niels de Ruiter (NDB) licht toe dat een afbouwregeling 
gehanteerd wordt van 50% in het eerste jaar en 25% in het tweede jaar. De subsidie samenwerking 
sportbonden is voor 2013 niet aangevraagd omdat het proces met de KNBB (biljarts) ‘on hold’ staat. 
Nieuw is de subsidie sportparticipatie, de NDB heeft hiervoor een begroting ingediend met activiteiten 
die de promotie en sportparticipatie positief beïnvloeden. Vervolgens wordt 50% van deze begroting 
uitgekeerd in de vorm van subsidie, van toepassing op bijvoorbeeld de Amateur & Youth Trophpy 
maar ook de promotiekosten van de Dutch Open Darts. De Lotto financiert al jarenlang de sport en 
door middel van het inbrengen van marketingrechten deelt de sport mee in de opbrengsten. Echter 
bleek dat er geen winst werd gemaakt. Om dit op te vangen heeft NOC*NSF een voorziening 
aangesproken om toch 50% te kunnen uitkeren, afgewacht moet worden wat er in de nabije toekomst 
gaat gebeuren.  
 
Arend Freeth (DBA) vraagt of de inbreng van deze marketingrechten op dit moment geld kost. De 
voorzitter antwoordt dat dit niet het geval is, er zijn echter wel andere sportbonden die veel meer 
rechten hebben ingebracht en nu flink de dupe zijn. De NDB heeft, zoals nu blijkt, verstandige keuzes 
gemaakt. 
 
Al met al moet geconcludeerd worden dat de NDB in 2013 in totaal ongeveer €15.000 minder aan 
subsidies zal ontvangen ten opzichte van 2012.   
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Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) 

In 2012 en 2013 is het mogelijk om voor sportvrijwilligers kosteloos een Verklaring Omtrent Gedrag 
(VOG) aan te vragen. De NDB heeft dit voor al haar vrijwilligers en tevens kantoorpersoneel gedaan 
en de lidorganisaties geadviseerd hetzelfde te doen. Alle lidorganisaties hebben hier meerdere keren 
informatie over ontvangen, alleen de DBMN heeft hier gebruik van gemaakt. De voorzitter doet 
nogmaals een oproep aan de andere lidorganisaties hier aandacht aan te besteden, ook dit maakt 
weer een beetje deel uit van de professionalisering van onze organisatie en sport. Patrick Stolk (RDO) 
geeft aan dat de RDO reeds een VOG van haar vrijwilligers verlangt. De voorzitter juicht dit toe. 
 
Afscheid Bondscoaches 
De voorzitter licht toe dat verandering binnen de organisatie van de NDB, zowel binnen het 
bondskantoor als vrijwilligersapparaat van de NDB waaronder het bestuur, onderdeel is van het 
kunnen doorontwikkelen  en blijven verbeteren van de sport. Hierbij is het belangrijk om in sommige 
situaties met een schone lei te beginnen om doorstroming en nieuwe visies en beleid mogelijk te 
maken. De keuze om afscheid te nemen van de bondscoaches had niets te maken met tegenvallende 
prestaties. Integendeel, dit is vrijwel onmogelijk te evenaren. De NDB heeft een nieuw 
topsportbeleidsplan opgesteld waarin de gewenste rol, inzet en verantwoordelijkheden van een 
bondscoach opnieuw zijn uitgeschreven. Ook wordt de staf breder door aparte coaches aan te stellen 
voor iedere selectie (dames, heren, jeugd). Natuurlijk kan afgevraagd worden of het wijs is om eerst 
afscheid te nemen en dan pas de sollicitatieprocedure open te stellen. Het NDB bestuur concludeerde 
dat de huidige coaches niet meer pasten in het beeld van het nieuwe topsportbeleid en besloot 
zodoende afscheid te nemen. Op dat moment werd gekozen voor transparantie en hebben meerdere 
gesprekken met de betrokkenen plaatsgevonden. Daarna is de sollicitatieprocedure gestart en 
inmiddels is de NDB in contact met een aantal kandidaten. Hierbij is met Dennis van Onselen de 
afspraak gemaakt dat hij beschikbaar blijft tot nieuwe bondscoaches gevonden zijn.  
 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt of de NDB hierdoor wacht met nieuwe stappen? De voorzitter 
antwoordt dat dit niet het geval is, zoals zojuist aangegeven worden momenteel verschillende 
gesprekken gevoerd met kandidaten.  
 
De voorzitter geeft vervolgens aan dat dit een moeilijk besluit is geweest waar een lange periode over 
gesproken is. Natuurlijk is de betrokkenheid en inzet van Dennis van Onselen, 15 jaar lang, 
fantastisch waardoor het NDB bestuur besloten heeft hem tot erelid te benomen. Het 
voorzittersoverleg is om toestemming gevraagd dit voor de ALV, tijdens een afscheidsdiner, te doen.  
Gerard Elderenbosch (DORA) merkt op dat dit niet de gebruikelijke volgorde is.  
 
NDB Online Magazine 
Vorig jaar heeft de NDB het nieuwe online magazine gelanceerd, de respons is ontzettend positief en 
de NDB zal dan ook doorgaan met dit magazine. Alle lidorganisaties kunnen hiervoor content 
aanleveren om ook hun regionale activiteiten te promoten. De NDB heeft geconstateerd dat ongeveer 
25% de berichtgeving c.q. button van het online magazine heeft overgenomen, diegenen die dit nog 
niet gedaan hebben worden gevraagd dit alsnog te doen.  
 
Professionalisering NDB Website / Social Media 
De voorzitter licht toe dat Paul Engelbertink (NDB) in de afgelopen periode ook de website nogmaals 
onder handen heeft genomen om deze een nog betere en professionelere uitstraling te geven. Ook 
maakt de NDB inmiddels actief gebruik van social media zoals twitter en facebook.  
 
Promotie en Communicatie in cijfers 
Via een overzicht met aantallen websitebezoekers, YouTube kliks, Twitter volgers en Facebook Likes 
licht de voorzitter toe dat de aantallen aanzienlijk stijgen en dit als zeer positief wordt gezien.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) merkt op dat de links naar de websites van de lidorganisaties niet goed 
werken op de website van de NDB. Paul Engelbertink (NDB) geeft aan dat zijn voorganger alle 
lidorganisaties meerdere keren heeft aangeschreven om content aan te leveren voor de website van 
de NDB. Een aantal lidorganisaties hebben dit nog steeds niet gedaan. Daarbij wordt wel de 
opmerking gemaakt, onder andere door Martin Dekker (DBMN) en Edwin Dodde (DOGD) dat de 
lidorganisaties moeten nadenken over de hoeveelheid informatie. Bij veel informatie moet dit 
bijgehouden worden om fouten of achterhaalde informatie te voorkomen. Martin Dekker (DBMN) geeft 
tevens aan dat lidorganisatie hun wijzigingen door moeten geven wanneer er iets veranderd.  
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Op dit moment komt Richard Vos (DID) komt binnen. 
 
Transparantie NDB beleid  
De kwaliteitsslag uit zich ook binnen de transparantie van beleid. Zodoende heeft de NDB ervoor 
gekozen de belangrijkste vastgestelde beleidsstukken en notulen op haar website te publiceren.  
 
Lorna Croft Friendship Cup 2012 
De NDB heeft in samenwerking met de DO Threant een geslaagde Lorna Croft Friendship Cup 
georganiseerd in Emmen. Dit is een vriendschappelijk duel tussen 8 Nederlandse dames en 8 Duitse 
dames. Duitsland won de overalltitel na een spannend slot, Aileen de Graaf won de singles. Dit jaar is 
Duitsland aan de beurt om het evenement te organiseren.  
 
Zuiderduin Masters 2012 
Ook de Zuiderduin Masters 2012 was weer een prachtig evenement met vele Nederlandse 
deelnemers. NDB wildcard winnaars Rick Hofstra en Remco van Eijden haalden samen met Jeffrey 
de Graaf de kwartfinale. Quin Wester won het jeugdtoernooi en Aileen de Graaf was de beste 
Nederlandse dame met een finaleplaats.  
 
PDC WK & Premier League Darts 2013 
De voorzitter licht toe dat ook aan de kant van de PDC geweldig gepresteerd is door Nederlanders. 
De vorm van Michael van Gerwen is momenteel ongekend, met o.a. een finaleplaats op het WK en 
onlangs de Premier League overwinning. Ook Raymond van Barneveld lijkt eindelijk weer terug op zijn 
oude niveau. RTL7 zendt alle PDC evenementen uitgebreid uit waardoor alle geïnteresseerden dit 
goed kunnen volgen.  
 
Lakeside World Pro 2013 
Ook de Lakeside kende dit jaar weer een flink aantal Nederlandse deelnemers waar ook weer een 
dame bij zat, Sharon Prins. Met een halve finaleplaats presteerde Sharon prima, net als Wesley 
Harms (opnieuw halve finale) en Jan Dekker (kwartfinale). De NDB is het gehele toernooi aanwezig 
geweest om onder andere waar nodig de spelers te ondersteunen en de communicatie naar 
Nederland te voorzien.  
 
Dutch Open Darts 2013 
De NDB heeft meters gemaakt op het gebied van promotie en sponsoring van de Dutch Open. Dit zal 
straks ook uit de cijfers blijken, maar het promofimpje, de abri’s op de stations en alle andere 
communicatie-uitingen zijn hier goede voorbeelden van. Ook zijn er een aantal sponsoren gevonden 
die het evenement willen ondersteunen.  
 
Ook alle voorbereidingen zijn goed verlopen, het online inschrijven gaat steeds soepeler en het 
bondkantoor heeft, ondanks begroot, geen extra handjes in hoeven te huren om e.e.a. administratief 
te regelen.  
 
Het seniorentoernooi is prima en op tijd verlopen, bij de jeugd zijn fouten gemaakt in de controle van 
de deelnemers. Hierdoor hebben een aantal buitenlandse deelnemers naast het seniorentoernooi ook 
aan het jeugdtoernooi deelgenomen, dit is niet toegestaan. Op dit moment wordt gekeken naar een 
passende oplossing voor volgend jaar waarbij uitgezocht kan worden of deelname aan beide 
toernooien mogelijk gaat worden, vergelijkbaar met andere BDO/WDF toernooien. Nieuw was het 
scholentoernooi wat fantastisch is verlopen, de voorzitter dankt in het speciaal Marijke Zomer (TC/JC 
NDB) voor haar inzet tijdens het scholentoernooi.  
 
De finaledag is een waar dartsfeest geworden, zo bleek Leo Oldenburger een fenomeen op de bühne. 
De zaal bleef tot het einde vol en de NDB is ook tevreden over de kijkeraantallen van de livestream en 
Eurosport. Daarbij is wel enige kritiek geuit op de commentator en presentatie op Eurosport.  
 
Vanuit een overzicht met aantallen spelers en bezoekers blijkt dat het toernooi weer op alle fronten 
stijgende is (overall ongeveer 20% t.o.v. 3 jaar geleden). Op de volgende sheet staat de financiële 
realisatie weergegeven in vergelijk met vorig jaar. De voorzitter geeft aan dat het verschil tussen de 
opbrengsten en kosten opnieuw is teruggebracht met ongeveer € 15.000,- maar er blijft een 
begrotingstekort staan.  
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Aangezien we streven naar een kostendekkend en wellicht zelfs winstgevend evenement is derhalve 
het offertetraject gestart naar een nieuwe locatie. In de huidige locatie NH Koningshof is het in de 
huidige opzet niet mogelijk aan de kostenkant te bezuinigen.  
 
Zodoende worden verschillende alternatieven bekeken en hebben Paul Engelbertink (NDB) en Niels 
de Ruiter (NDB) een rondje door het land gemaakt om potentiële locaties te bezoeken. Hierbij is de 
nadruk gelegd op een locatie waar naast een dartstoernooi ook voldoende ruimte is voor vertier. 
Gezelligheid speelt een belangrijke rol bij de Dutch Open.  
 
Uiteindelijk kwam uit deze zoektocht één locatie die zeer geschikt lijkt. Deze locatie is inmiddels 3x 
bezocht, door zowel kantoormedewerkers als bestuursleden en de Dutch Open toernooileiders. Alle 
geluiden zijn tot nu toe positief, deze locatie heeft als grootste voordeel dat ze zelf vrijwel geheel 
voorzien in zaken als licht, geluid en beveiliging. Dit zijn grote kostenposten binnen de Dutch Open 
begroting.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) vraagt om welke locatie het gaat. De voorzitter antwoord dit nog niet te willen 
vertellen omdat er nog geen concrete afspraken zijn gemaakt. Gerard Elderenbosch (DORA) zegt dat 
4,7 miljoen kijkers via Eurosport van grote waarde kunnen zijn voor een locatie.  
 
De voorzitter geeft afsluitend aan dat binnen enkele weken belangrijke besluiten genomen gaan 
worden en iedereen hier vanzelf over geïnformeerd gaat worden. 
 
Winmau Six Nations Cup Darts 2013 
Na de Dutch Open heeft de NDB de Winmau Six Nations Cup Darts georganiseerd in de Krim op 
Texel. Dit is een geweldig evenement geworden met een professionele uitstraling maar bovenal veel 
exposure. Deze exposure is te danken aan de inzet van de NDB, een aantal sponsoren en 
dartsinmotion om het evenement per livestream over de hele wereld uit te zenden. Deze nieuwe en 
unieke methode bleek ontzettend succesvol gezien de reacties en aantal kijkers. Vervolgens laat de 
voorzitter een filmpje starten van de laatste winnende leg van het Nederlands herenteam.   
 
Mariflex International Open 2013 
Traditiegetrouw vindt na de Dutch Open ook de Mariflex Open plaats, na de Dutch Open Darts het 
grootste BDO/WDF toernooi van Nederland. Ook zij kenden een record aantal inschrijvingen en 
Mariflex begint steeds actiever te worden binnen de dartswereld. Hierbij valt te denken aan het 
sponsorteam maar ook de sponsoring van Raymond van Barneveld. Zulke partijen zijn erg belangrijk 
voor de sport.  
 
NDB Rankingtoernooien DSWN, RDB en DBA 
Inmiddels zijn ook de eerste 3 rankings weer gespeeld, waarbij zoals een beetje gebruikelijk een 
daling te zien is vanaf het eerste toernooi in januari. Wel zien deze cijfers er een stuk beter uit dan 
afgelopen jaren, de vraag blijft echter of we tevreden moeten zijn met deze aantallen.  
 
De voorzitter refereert vervolgens aan een incident tijdens een NDB Rankingtoernooi waarna het NDB 
bestuur gemeend heeft een stukje te schrijven over respect in de sport. Dit stukje haalde de landelijke 
pers en de voorzitter doet een oproep aan alle lidorganisaties en bestuursleden aandacht te blijven 
besteden aan respect en veiligheid binnen de dartssport.  
 
Jos Groen (SDC) vraagt of de betreffende kwestie en gekozen oplossing toegelicht kan worden. Niels 
de Ruiter (NDB) antwoordt dat het hier een ernstige scheldpartij betrof en naast een voorwaardelijke 
straf getracht is het incident, na contact met de lidorganisatie van het betreffende persoon, op een 
sportieve wijze op te lossen. Het betreffende persoon is gevraagd zich tijdens de eerstvolgende 
gelegenheid persoonlijke te melden bij de wedstrijdtafel en excuses te maken.  
 
Marijke Zomer (TC/JC NDB) geeft aan dat de toernooicommissie zich in dit soort gevallen graag 
gesteund voelt door de lidorganisaties. Bijvoorbeeld door het overnemen van schorsingen.  
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Vervolgens behandelt de voorzitter de opvallendheden voor het komende jaar:  
 
Bezetting NDB Bestuur & Bondskantoor op dit moment 
Zoals gememoreerd bij de terugblik is het bondkantoor momenteel stabiel en blijft de bezetting 
voorlopig dan ook hetzelfde. Binnen het bestuur wordt tijdens deze ALV afscheid genomen van Hans 
Senders en Leo Oldenburger, maar staat er ook een benoeming op het programma. Tevens worden 
momenteel gesprekken gevoerd met een kandidaat voor de TD Topsport functie.   
 
Investering promotie jeugddartssport  
Komend seizoen zal het opnieuw mogelijk worden budget aan te vragen voor promotie van de jeugd 
dartssport en krijgt de Amateur & Youth Trophy na het succes van vorig jaar een 2

de
 editie. Alle 

lidorganisaties ontvangen hier op korte termijn meer informatie over. Tevens geeft de voorzitter aan 
dat een deel van dit budget (50%) straks onder de sportparticipatie subsidie zal vallen en de NDB er 
naar wil streven dit op te nemen in de standaardbegroting van de NDB.  
 
Onderzoek vervangend evenement Springcup (vervallen) 
Helaas is, ondanks diverse pogingen van de NDB, gebleken dat er in 2013 geen Springcup 
georganiseerd zal worden. De NDB is welwillend om de 2014 editie te organiseren als een ander land 
zich aanbiedt voor dit jaar. Helaas is dit niet gebeurd, de NDB onderzoekt momenteel nieuwe opties in 
samenwerking met de Engelse dartsbond. Dit zijn geen goede signalen voor de toekomst.  
 
Huisvesting NDB Bondskantoor 
Medio 2014 zal de huurovereenkomst van het huidige bondskantoor aflopen. De NDB doet 
momenteel onderzoek naar nieuwe potentiële locaties waarbij extra aandacht uitgaat naar een 
omgeving centraler in Nederland. Ook het pand van de KNBB (biljarts) is een potentiële locatie omdat 
zij veel ruimte over hebben. Momenteel voeren Edwin Bressers (NDB) en Niels de Ruiter (NDB) 
gesprekken met de KNBB.  
 
Gerard Elderenbosch (DORA) vraagt of gekeken wordt naar goedkopere oplossingen dan het huidige 
bondskantoor. De voorzitter antwoordt dat dit het geval is.  
 
Media aandacht darts 

In de afgelopen periode heeft RTL7, mede dankzij goede prestaties van de Nederlanders, ontzettend 
veel aandacht besteedt aan de PDC toernooien. Dankzij deze promotie zie je ook andere 
(schrijvende) pers artikelen publiceren over darts en wordt onze sport weer breder gevolgd. Hoewel 
het niet ’onze’ darters zijn die op televisie komen heeft dit een enorme positieve invloed op de sport en 
deelnemersaantallen.  
 
Onderzoek haalbaarheid NDB TV toernooi + Meerjarenbegroting 
De stijgende populariteit van de dartssport heeft er ook voor gezorgd dat de NDB weer onderzoek 
doet naar een eigen televisietoernooi. Hier is eerder over gesproken met o.a. RTL7 omdat de NDB 
ideeën had voor een toernooi met de beste Nederlandse spelers vanuit zowel de BDO/WDF als PDC 
werelden. Dit bleek gezien de lopende afspraken door/tussen RTL7 en de PDC niet mogelijk. De NDB 
onderzoekt nu derhalve een andere opzet en gaat hier de komende maanden mee door.  
 
Landelijke Finaledagen 
Deze maand staan de landelijke finaledagen wee op het programma, unieke toernooien waar alle 
regionale kampioenen in actie zullen komen. De NDB heeft inmiddels een promofilmpje gemaakt die 
via de website van de NDB en YouTube te zien is.  
 
WDF Europe Cup Youth 2013, Hongarije 
Het EK jeugd zal dit jaar plaatsvinden in Hongarije, inmiddels is het Nederlands team bekend. Ook zal 
er ervaren en goede begeleiding aanwezig zijn, hoewel de NDB dus nog geen nieuwe bondscoaches 
gevonden heeft. 
 
WDF World Cup 2013, Canada 
Het WK zal dit jaar plaatsvinden in Canada, het team zal in juli benoemd worden. Opvallend is de 
keuze van de WDF om het damesteam nog steeds uit 2 spelers te laten bestaan, tijdens eerdere WDF 
vergaderingen is door de landen besloten dit te verhogen naar 4 spelers. Tijdens het aankomende WK 
zal de NDB hier kritische vragen over stellen.  
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NDB Rankingseizoen 2013-2014 
De NDB heeft genoeg organiserende lidorganisaties gevonden voor de rest van dit verlengde NDB 
Ranking seizoen. Dit is een positief signaal. Ook zullen de Dutch Open en Mariflex Open voor het 
eerst toegevoegd worden, blijven de Gesloten Nederlandse Kampioenschappen in december en wordt 
het circuit afgerond in april om mei en juni te ontzien.  
 
Serge Terburg (RDB) zegt dat als je de internationale toernooien mee laat tellen, je net zo goed alle 
rankings open kunt gooien voor buitenlanders. Patrick Stolk (RDO) zegt dat je in die situatie ook je 
prijzengeld kwijtraakt aan de buitenlandse spelers.  
 
Niels de Ruiter (NDB) licht toe dat het op dit moment alleen de Dutch Open Darts en Mariflex Open 
betreft en alleen Nederlanders in aanmerking komen voor punten tijdens deze toernooien. Hier is 
reeds een staffel voor opgenomen in de reglementen. De prijzenpot aan het einde van het seizoen is 
alleen van toepassing op de ranking. Ira van der Horst (NDB TC/JC) geeft aan het belangrijk te vinden 
dat dit duidelijk wordt uitgelegd aan alle spelers. Niels de Ruiter (NDB) vindt dit een goed idee. 
 
Jos Groen (SDC) vraagt of de selectiebepaling in december blijft of aan het einde van het seizoen. 
Niels de Ruiter (NDB) antwoord dat dit het einde zal blijven, nu dus ergens in mei/juni.  
 
NDB Wildcards Zuiderduin Masters 2013 
Afsluitend meldt de voorzitter dat de NDB ook dit jaar weer de beschikking heeft over twee Zuiderduin 
wildcards, één is verbonden aan het NDB Rankingcircuit en één wordt verdeeld binnen de 
herenselectie.  
   
4) Jaarrekening 2012 
 
De voorzitter neemt de vragen van het voorzittersoverleg door met betrekking tot de jaarrekening 
2012: 
 
Verschil inkomsten contributie en ledenaantal 
Dit wordt veroorzaakt door een verschil in de methodiek van facturatie en het boekjaar waarover de 
NDB rapporteert. Hierdoor is het bedrag aan contributie inkomsten verdeeld in een deel voor het 
seizoen 2011/2012 en het seizoen 2012/2013. Vanuit een reacties vragen tijdens de ALV wordt de 
penningmeester gevraagd dit in de notulen nader toe te lichten.  
 
Noot achteraf penningmeester:  
Het boekjaar van de NDB loopt van 1 januari 20XX - 31 december 20XX, terwijl het aantal leden van 
de lidorganisaties wordt bepaald over het tijdspad 1 juli 20XX-30 juni 20XX+1. Hierdoor is het niet 1-
op-1 te herleiden hoeveel leden er gedurende een boekjaar ingeschreven zijn geweest bij de 
lidorganisaties. 
 
Dubieuze debiteuren 
Dit bedrag bestaat inderdaad uit het DOE gedeelte van de openstaande KDO factuur.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) begrijpt dit niet zo goed en vraagt waar de andere post debiteurenpost uit 
bestaat. De penningmeester wordt gevraagd dit in de notulen toe te lichten. 
 
Noot achteraf penningmeester:  
De debiteuren bestaan per 31-12-2012 uit: 
 De nog niet betaalde afdrachten van de DVS, DONHN, DVK, KDO, TDV en DID. 
 Sponsoring van Domburg Sportprijzen.  
 Doorbelastingen aan aantal selectiespelers (LCFC en selectietraining, kosten partner).  
  
Stijging loonbelasting 
Dit wordt inderdaad veroorzaakt door het uitkeren van vakantiedagen in 2012.  
 
Evaluatie Dutch Open inkomsten/uitgaven 
Dit is tijdens de presentatie uitgebreid besproken. 
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Inkomsten Gesloten Nederland 

Dit is een verkeerde boeking, de inkomsten van de Gesloten Nederlandse Kampioenschappen zijn 
opgenomen bij de algemene post ‘Ranking inschrijvingen’.  
 
Lakeside kosten 
Dit bedrag is inderdaad hoger dan begroot omdat de NDB afvaardiging tot het einde is gebleven is 
omdat de Nederlanders het uitstekend hebben gedaan.  
 
De voorzitter refereert vervolgens aan het verslag van de Financiële Commissie waarin een aantal 
aanbevelingen worden gedaan. Deze aanbevelingen zijn met de Commissie besproken en worden 
overgenomen door de penningmeester. Zo wordt momenteel onderzocht of het vermogen inderdaad 
verspreid kan worden over meer bankrekeningen (hoewel de ABN Amro nu een staatsbank is) en 
bekijkt de penningmeester of meerdere voorzieningen getroffen kunnen worden. Ook wordt de 
administratie opgeschoond door oude en foutieve benamingen in grootboekposten en specificaties te 
verwijderen. 
 
Ook geeft de voorzitter namens de penningmeester aan blij te zijn met de uitgesproken complimenten 
van de Financiële Commissie.  
 
Er zijn geen vragen meer over de jaarrekening 2012, waarna de ALV de jaarrekening 2012 vervolgens 
vaststelt en het bestuur decharge verleend voor het gevoerde beleid in 2012. 
 
5) Verkiezing Financiële Commissie    
 
De voorzitter licht toe dat de Financiële Commissie in haar huidige bezetting door wil gaan met haar 
werkzaamheden. De NDB is de commissie hier erg dankbaar voor en hecht veel waarde aan deze 
samenwerking en kritische blik van de commissie op de jaarrekening en administratie van de NDB. 
 
Er zijn geen andere kandidaten. Onder dankzegging en applaus worden Iris van Beusekom-Bastiaans 
(DBA), Martin van Ramele (DBMN) en Willem van der Putten (TDV) opnieuw benoemd voor de 
Financiële Commissie in het seizoen 2013-2014.  
 
6) Jaarverslag 2012 
 
De voorzitter geeft het woord aan secretaris Edwin Bressers (NDB) om het jaarverslag door te nemen. 
De secretaris vraagt de ALV vervolgens of er naast de opmerkingen vanuit het voorzittersoverleg nog 
andere op- of aanmerkingen te maken zijn over het jaarverslag. De opmerkingen uit het 
voorzittersoverleg worden overgenomen.  
 
Er zijn geen andere op- of aanmerkingen waardoor het jaarverslag 2012 vastgesteld wordt.  
 
7) Rooster van aftreden bestuursleden 
 
De voorzitter licht toe dat het gehanteerde rooster van aftreden voldoet aan de Code Goed 
Sportbestuur (NOC*NSF). Er zijn geen vragen over het rooster van aftreden en deze wordt ter 
kennisname aangenomen. 
       
8) Bestuursverkiezingen 
 
De voorzitter neemt met mooie woorden afscheid van Hans Senders als TD Breedtesport van het 
NDB bestuur. De drie bestuurstermijnen zitten er na negen jaar voor hem op. We kennen Hans als 
een echte sport- en dartsliefhebber en hij werd ook het dartsgeweten van het NDB bestuur genoemd. 
Hans zorgde hoogstpersoonlijk voor de directe verbinding met de sport en hield het NDB bestuur in 
sommige situaties met de voeten op de vloer. De voorzitter spreekt de overtuiging uit Hans te blijven 
ontmoeten in onze sport.  
 
Als dank en blijk van waardering wordt Hans Senders vervolgens benoemd tot lid van verdienste van 
de NDB en krijgt hij zodoende door de voorzitter de zilveren speld opgespeld. Ook Hans Senders uit 
zijn dank richting de ALV en collega’s waarna men luid applaudisseert.  
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Vervolgens licht de voorzitter toe dat naast Hans Senders Leo Oldenburger heeft aangegeven per 
direct te stoppen. Een verandering in de werksfeer, Leo Oldenburger is inmiddels freelancer 
geworden, heeft ervoor gezorgd dat hij zich niet meer naar wens kan inzetten voor de NDB.  
Helaas heeft Leo Oldenburger aangegeven ook vandaag niet aanwezig te kunnen zijn. Arend Freeth 
(DBA) merkt op graag om zijn reactie gevraagd te hebben maar helaas is dit wegens zijn afwezigheid 
dus niet mogelijk.  
 
De voorzitter geeft vervolgens aan ook graag een bestuurslid te laten benoemen. Hij geeft het woord 
aan Johan Bovenschen, kandidaat voor de TD Breedtesport functie. Johan Bovenschen licht toe dat 
hij al langer geïnteresseerd is in een bestuursfunctie bij de NDB maar dit wegens lichamelijke 
problemen niet eerder mogelijk was. Hij beweegt zich daarom regelmatig rond in een rolstoel. Deze 
mobiliteit is echter sterk verbeterd en besproken met het huidige bestuur, dit zou geen belemmering 
meer moeten zijn. Ook Johan kent net als Hans Senders een echt dartsgeweten, onder andere vanuit 
zijn jarenlange voorzittersrol binnen de SDC.  
 
Arend Freeth (DBA) vraagt aan Johan Bovenschen wat zijn speerpunten zijn waarmee hij aan de slag 
wil gaan. 
 
Johan licht toe de komende periode vooral veel informatie te willen verzamelen om een inhaalslag te 
maken en graag het contact met de lidorganisaties wil verbeteren. Onder applaus wordt Johan 
vervolgens benoemd tot TD Breedtesport van het NDB bestuur. 
 
Secretaris Edwin Bressers (NDB) licht vervolgens toe dat het NDB bestuur ook Sijmon Timmers graag 
wil benoemen voor zijn derde termijn als voorzitter. Zoals gebruikelijk heeft een evaluatiegesprek 
plaatsgevonden waaruit geconcludeerd kon worden dat zowel het bestuur als Sijmon Timmers graag 
met elkaar door willen gaan. Sijmon Timmers licht toe graag met ziel en zaligheid door te willen gaan 
waarbij het continu verbeteren van de NDB organisatie en dartssport centraal staat. Onder applaus 
wordt Sijmon Timmers vervolgens benoemd voor zijn derde termijn als voorzitter van het NDB 
bestuur.  
 
De voorzitter geeft aan nu graag de situatie KDO/DOE (agendapunt 13) te willen bespreken. De 
vergadering gaat hiermee akkoord.  
 
13)       Situatie KDO/DOE 
 
De voorzitter vat samen wat er in de afgelopen periode allemaal heeft plaatsgevonden. In 2012 is de 
DOE ontstaan, een vereniging met de lagere divisies van de KDO zonder lidmaatschap met de NDB. 
Het NDB bestuur heeft deze ontwikkeling niet goedgekeurd en de stelling ingenomen dat iedereen lid 
moet zijn of niemand. Dit resulteerde in het opzeggen van het lidmaatschap van de KDO per 1 januari 
2013. Tijdens de ALV van 17 november 2012, een persoonlijke bijeenkomst en mailwisseling met de 
KDO werd dit besluit echter opgeschort om samen met het bestuur van de KDO/DOE de DOE leden 
weer aan te laten sluiten. Omdat op 22 april door de DOE besloten werd niet aan te sluiten en de NDB 
hier formeel over geïnformeerd werd heeft het NDB bestuur zodoende op 7 mei jl. moeten besluiten 
het lidmaatschap per direct op te zeggen.  Vervolgens heeft het NDB bestuur ook gekeken naar de 
gevolgen op korte termijn. Omdat het NDB bestuur van mening is dat de KDO darter zijn/haar 
contributie incl. het ‘NDB tientje’ reeds voldaan heeft, en vanuit het voorzittersoverleg het signaal 
kwam voldoende aandacht te schenken aan de gevolgen voor de darters, werd besloten de KDO 
darters hun seizoen af te laten maken. Dit betreft enkele teams die kampioen zijn geworden voor de 
beker- en divisiekampioenschappen, een aantal spelers actief in de laatste speelronde van de 
Superleague en deelname aan de Champions League of Darts.  
 
De KDO heeft besloten een kort geding procedure te starten om het besluit van de NDB op te 
schorten. De redenen hiervoor zijn het verkrijgen van stemrecht op deze ALV en de naderende 
deadline van inschrijving seizoen 2013-2014. De uitkomst van het kort geding is volgens de KDO van 
grote invloed op de inschrijving en toekomst van de KDO. 
 
Afgelopen week heeft het kort geding plaatsgevonden waarbij namens de NDB Sijmon Timmers en 
Niels de Ruiter aanwezig waren. De rechter heeft beide partijen verzocht nogmaals te proberen er 
samen uit te komen en sprak zijn zorg uit voor de resterende KDO leden.  
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Tijdens een korte schorsing is dit besproken door alle aanwezigen waarbij de KDO opnieuw aangaf 
haar best te willen doen de DOE leden weer aan te laten sluiten mits het resultaat van deze 
inspanning geen gevolgen heeft voor de KDO leden. De NDB heeft aangegeven zich niet 
gemandateerd te voelen hier afspraken over te maken en het besluit opnieuw op te schorten.  
 
Zodoende werd samen met de rechter afgesproken dit nogmaals in de ALV te bespreken om een 
gezamenlijke uitspraak te doen. De voorzitter vraagt de ALV dan ook of we nogmaals de tijd willen 
nemen om samen met de KDO de DOE leden weer aan te laten sluiten of de uitspraak van de rechter 
willen afwachten. Hierbij merkt de voorzitter op dat hij verwacht dat de rechter het besluit van de NDB 
zal opschorten tot de bodemprocedure volledig is afgerond.   
 
De voorzitter vraagt Jeroen Jorissen (KDO) of hij dit goed heeft verwoord. Jeroen Jorissen (KDO) 
geeft aan dat dit het geval is en voegt hier aan toe dat de KDO absoluut samen wil werken om de 
DOE leden weer aan te laten sluiten. Echter zijn de gevolgen voor de KDO leden als dit niet blijkt te 
lukken ontoelaatbaar. Als dit niet het geval was geweest had het KDO bestuur hard gewerkt, het KDO 
bestuur wil de garantie dat de KDO leden gewoon lid kunnen blijven.  
 
Vervolgens meldt Jeroen Jorissen (KDO) dat hij deze week Niels de Ruiter (NDB) een korte 
powerpoint presentatie heeft toegestuurd met daarin wat ideeën om leden te motiveren lid te blijven. 
Een idee is bijvoorbeeld het verhogen van de Dutch Open inschrijfgelden voor niet leden. Niels de 
Ruiter (NDB) bevestigd dit, maar merkt daarbij op dat dit pas een dag in zijn bezit is en de NDB hier 
zodoende nog niet naar heeft kunnen kijken. De voorzitter voegt hieraan toe dat alle ideeën welkom 
zijn, maar dat dit nu niet het gespreksonderwerp is.  
 
De voorzitter vraagt de ALV om reactie. 
 
Serge Terburg (RDB) vraagt de KDO of er verschil zit in de contributie van de KDO en DOE. Jeroen 
Jorissen (KDO) antwoord dat dit niet het geval is, omdat de DOE leden nu meer krijgen  voor  €10,-. 
Serge Terburg (RDB) merkt op dat het huidige KDO bestuur groot belang heeft bij de DOE, en de 
KDO dit besluit genomen heeft terwijl de gevolgen bekend waren. 
 
Nico Assmann (BDC) vraagt de KDO waarom er gekozen is alleen de hogere divisies aan  te houden. 
Jeroen Jorissen (KDO) antwoord dat dit het besluit van de ALV van de KDO is geweest.  
 
Vanuit de vergadering komen diverse opmerkingen met betrekking tot dezelfde bezetting van het 
bestuur van de KDO en DOE.  Jeroen Jorissen (KDO) geeft aan dat het bestuur dit expres heeft 
gewild om de controle te behouden om indien mogelijk beide verenigingen weer samen te brengen. 
Daar voegt hij aan toe dat ook de KDO achter de standpunten van de NDB staat en liever niet wilden 
splitsen. Vervolgens ontstaat er een flinke discussie waarbij een aantal aanwezigen opmerken dat het 
besturen van beide organisaties in strijd is met wat de KDO zojuist heeft gezegd.  
 
Hermien Straten (RDB) geeft vervolgens aan grote moeite te hebben met deze uitspraken, de splitsing 
is volgens haar vanaf het eerste moment door de KDO gepromoot. Ze geeft aan hier enorm boos van 
te worden. De lidorganisaties zijn destijds zelfs door Harriette van de Wakker (KDO) geïnformeerd 
over de plannen en gevraagd hetzelfde te kunnen doen. Het KDO bestuur heeft de DOE bewust 
weggetrokken.  
 
Theo van Hezik (BDC) zegt dat het bestuur van de KDO bij splitsing verantwoordelijkheid had moeten 
tonen en af had moeten treden. 
 
Remco van Leuven (DVK) vraagt of de leden de contributie op hetzelfde rekeningnummer moeten 
overmaken. Ook wordt er vanuit de vergadering gevraagd hoe het zit met promotie/degradatie 
van/naar KDO en DOE.  Jeroen Jorissen (KDO) antwoord dat hetzelfde rekeningnummer nog gebruikt 
wordt, er zijn wel nog wat ‘schoonheidsfoutjes’. Harriette van de Wakker (KDO) merkt op dat er 
inmiddels niet meer gewerkt wordt met promotie/degradatie tussen de twee verenigingen. Jeroen 
Jorissen (KDO) voegt hier aan toe dat leden van beide verenigingen lid kunnen worden. 
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De voorzitter zegt dat het NDB bestuur weinig vertrouwen meer heeft in het KDO bestuur, omdat zij 
naar mening van het NDB bestuur niet met de juiste dingen bezig zijn geweest. Zo is de NDB nooit  
geïnformeerd en betrokken geweest bij de totstandkoming van de splitsing, hoewel dit al speelt vanaf 
2011.  
Tijdens het gesprek tussen beiden besturen eind 2012 is het KDO bestuur gevraagd waarom dit niet 
mogelijk was. Het NDB bestuur kreeg hier als antwoord op dat de oud-voorzitter van de NDB er een 
potje van heeft gemaakt. Aangezien de huidige voorzitter sinds 2006 aangesteld is speelde dit dus 
jaren geleden.  
 
Tevens heeft de NDB in de afgelopen periode op diverse momenten vernomen dat de KDO actief 
heeft gecommuniceerd over de geplande splitsing, zelfs tijdens evenementen van de NDB.  Dit heeft 
het vertrouwen geschaad en getuigt in de ogen van het NDB bestuur niet van een gezamenlijke effort.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) merkt op dat meer lidorganisaties leden kwijtraken, dit staat vermeld in de 
jaarverslagen. Diverse aanwezigen geven aan dat dit compleet andere redenen heeft.  
 
Harriette van de Wakker (KDO) zegt dat de NDB wel is uitgenodigd om tijdens ledenvergaderingen 
aanwezig te zijn.  
 
Niels de Ruiter (NDB) spreekt Harriette van de Wakker tegen. De NDB heeft vanaf eind 2012 
aangegeven graag uitgenodigd te worden en heeft de KDO/DOE hier per brief begin 2013 nog aan 
herinnerd. Hiervoor is onder andere het ‘tientjesartikel’ opgesteld. Via de website van de DOE is 
vervolgens vernomen dat er een BALV  was uitgeschreven. Op dat moment heeft de NDB opnieuw 
gevraagd aanwezig te mogen zijn. Hierop werd per brief geantwoord dat ‘het bestuur zelf capabel 
genoeg was de leden op een juiste manier te informeren’. De NDB heeft op verschillende momenten 
afspraken gemaakt met het bestuur van de KDO om in contact te komen met de DOE leden. Het gaat 
om de volgorde. Op deze momenten waren de mogelijke gevolgen volledig bekend bij alle 
betrokkenen. Omdat deze afspraken vervolgens keer op keer niet werden nagekomen heeft de NDB 
haar vertrouwen in het KDO bestuur verloren.  
 
Jeroen Jorissen (KDO) zegt dat de NDB niet is uitgenodigd bij de BALV omdat zij niet de garantie kon 
geven dat de KDO leden lid konden blijven wanneer de KDO zich zou splitsen. 
 
Jos Groen (SDC) geeft aan twijfels te hebben bij de complete gang van zaken. In zijn ogen wordt de 
DOE volledig ondersteund en geholpen door de KDO. Dit bewijst het verband tussen de twee 
verenigingen en de actieve rol van het bestuur hier in.  
 
Nico Assmann (BDC) merkt op dat als het KDO bestuur echt tegen de splitsing was, ze af hadden 
moeten treden als bestuur.  
 
Sergej Kipping (DSWN) merkt op dat de DOE leden nu niet meer terug zullen komen, dit is volgens 
hem de schuld van het KDO bestuur zelf. Het bestuur heeft ze immers ‘zo slim gemaakt’.  Als de 
splitsing verder geen gevolgen heeft voor de KDO verliest de NDB haar middel om hier druk op uit te 
oefenen. Ook hij geeft aan dat het bestuur had moeten opstappen.  
 
Jacqueline Lutz (FDB) merkt op dat ze ongeveer hetzelfde in Friesland heeft meegemaakt. Dit 
onderwerp stond ook op de agenda de ALV van de FDB en vele leden gaven aan ontevreden te zijn 
over de NDB.  De FDB heeft er toen voor gekozen in samenwerking met de NDB dit probleem aan te 
pakken,  wat vervolgens is gelukt. Destijds is bijvoorbeeld een NDB bestuurslid uitgenodigd voor de 
ALV van de FDB.  Als de NDB deze splitsing zonder andere gevolgen toestaat kunnen de FDB leden 
zich opnieuw gaan melden en misschien zelfs hetzelfde eisen. De gevolgen zijn dan niet te overzien.  
 
De voorzitter concludeert dat de ALV een uitspraak moet doen over het voorstel. Willen we opnieuw 
een extra periode gaan gebruiken om de DOE leden weer aan te laten sluiten en zo ja, worden hier 
voorwaarden aan gesteld? Zoals aangegeven stelt het KDO bestuur de voorwaarde dat de KDO en 
haar leden sowieso lid kunnen blijven, ongeacht de uitkomst. 
 
Edwin Dodde (DOGD) zegt dat het bestuur van de KDO al lang had moeten opstappen als men 
daadwerkelijk tegen de splitsing is. Ook is de voorwaarde van de KDO om lid te blijven van de NDB in 
zijn ogen een vorm van chantage, ze wisten waar ze aan toe waren.  
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Serge Terburg (RDB) geeft aan dat wanneer de ALV besluit dat de KDO leden - ongeacht of de leden 
van de DOE opstappen - lid mogen blijven van de NDB, er ook geen motivatie voor de KDO is om de 
DOE leden terug te winnen.  
 
Volgens een aantal aanwezigen dient het KDO bestuur zich volledig te distantiëren van de DOE en op 
te stappen als de splitsing overeind blijft. Jeroen Jorissen (KDO) zegt dat ze hier nu niet over kunnen 
beslissen. Sergej Kipping (DSWN) merkt op dat ze dan slecht voorbereid zijn. Dit hadden ze kunnen 
verwachten.  
 
De voorzitter geeft aan graag over te willen gaan tot stemming. Alles is gezegd. De voorzitter vraagt 
de ALV wie voor het opschorten van het opgezegde lidmaatschap is om zodoende zonder 
voorwaarden een nieuwe periode te gebruiken om in samenwerking met het KDO/DOE bestuur de 
DOE leden terug te krijgen bij de KDO.  Alleen de DORA en DOT zijn voor, de rest van de vergadering 
is tegen. 
 
De voorzitter concludeert zodoende dat het besluit van het NDB bestuur en zodoende de opzegging 
van het lidmaatschap in stand blijft en beide partijen niet nader tot elkaar zullen treden. Deze uitkomst 
zal gedeeld worden met de rechter waarna zijn besluit en de mogelijke bodemprocedure afgewacht 
moet worden.  
 
De voorzitter schorst de vergadering voor de lunch waarna de KDO afvaardiging zal vertrekken.  
 
9) Boete- en tarievenlijst  
 
De voorzitter geeft aan dat de opmerkingen gemaakt tijdens het voorzittersoverleg overgenomen 
zullen worden. Dit betrof: 

- Inschrijfgeld heren A en heren B verschilt, dit zal aangepast worden. 
- 9-darter naast 170-club vermelden, dit zal toegevoegd worden. 
- Bij de ledenverwijzing staat een verkeerde verwijzing, dit zal aangepast worden. 

 
Gevraagd wordt waarom het inschrijfgeld verschilt tussen heren A en heren B. De voorzitter antwoordt 
dat dit drempelverlagend moet werken voor de heren B. Niels de Ruiter (NDB) voegt hieraan toe dat 
de heren A een grotere prijzenpot kent, het is naar verhouding.  
 
10) Bekrachtigen ISR reglementen 
 
De voorzitter licht toe dat periodiek alle ISR reglementen door de sportbonden bekrachtigd moeten 
worden, alle reglementen zijn aan de vergaderstukken toegevoegd. Vanuit de vergadering komen 
diverse opmerkingen over het vele papier. De voorzitter antwoordt dat de volgende keer uitgezocht zal 
worden of digitale verzending voldoende is. Arend Freeth (DBA) merkt op dat men moet uitkijken met 
het publiceren van de stukken. Dit is zonder vaststelling en goedkeuring vanuit ISR niet toegestaan. 
De ALV bekrachtigd vervolgens de ISR reglementen.  
 
11) Aanpassing dispensatieregeling  

 
De voorzitter licht toe dat dit voorstel voortvloeit uit de unieke situatie met Jeffrey de Zwaan. Jeffrey 
heeft, net als Michael van Gerwen jaren geleden, talentdispensatie gekregen gezien zijn talent en 
prestaties. Dit besluit is in overleg met de betreffende lidorganisatie (DSWN) en ouders genomen. 
Vervolgens heeft het NDB bestuur gediscussieerd over zijn plaats in de jeugdselectie. Het bestuur is 
van mening dat indien een speler dispensatie vraagt en krijgt men van mening is dat deze speler qua 
niveau en gedrag kan deelnemen bij de volwassenen. Dit betekent in de ogen van het NDB bestuur 
dat afscheid genomen wordt van de jeugd en deze speler dus geen onderdeel meer kan uitmaken van 
de jeugdselectie.  
 
Vanuit de vergadering komen verschillende vragen en opmerkingen. Zo vragen een aantal af waarom 
je een dergelijke speler niet zou meenemen naar een evenement zoals een EK jeugd als hij/zij 
speelgerechtigd is. Op deze wijze maak je het team wellicht zwakker. De voorzitter geeft aan deze 
vraag te begrijpen, het bestuur heeft hierover gesproken maar blijft bij het standpunt dat indien de 
keuze voor de senioren is gemaakt dit over de gehele linie moet gelden.  
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Daar wordt aan toegevoegd dat andere landen hier anders mee om gaan, zo zijn er jeugdspelers 
geweest die zowel voor de jeugd als senioren zijn uitgekomen. 
 
Vanuit de vergadering komt ook de vraag waarom het niet mogelijk is voor jeugdspelers met 
dispensatie om binnen beide categorieën uit te komen. Ook wordt afgevraagd of terugstappen naar de 
jeugd een mogelijkheid is. 
Op de laatste vraag antwoordt de voorzitter dat dispensatie pas vanaf 16 jaar geldt. Van terugstappen 
is tot op heden geen sprake geweest, afgevraagd moet worden of deze situatie reëel is en hoe dan te 
handelen.  
 
Niels de Ruiter (NDB) zegt dat de programma’s van de jeugd en senioren op dit moment niet te 
combineren zijn. Daar voegt hij aan toe dat het Nederlands team wordt samengesteld uit de op dat 
moment best presterende spelers. Deze spelers komen tegen elkaar uit tijdens wedstrijden en 
toernooien, dit zijn meetmomenten voor de Technische Staf. Een speler met dispensatie speelt op 
deze meetmomenten geen wedstrijden meer tegen zijn concurrenten voor het Nederlands team, dit 
bemoeilijkt het besluitvormingsproces en het kan door anderen als oneerlijk bestempeld. Ook maakt 
de speler bewust een keuze, vaak is diegene niet meer gemotiveerd om bij de jeugd uit te komen. Dit 
was het geval bij Jeffrey de Zwaan, Sergej Kipping (DSWN) bevestigd dit als betrokken lidorganisatie 
bij de keuze van Jeffrey. 
 
Bas Smits (NDB) zegt dat indien spelers met dispensatie lid mogen blijven van de jeugdselectie dit 
wellicht van invloed zal zijn op deze keuzes van andere jeugdspelers. De drempel om over te stappen 
wordt immers verlaagd omdat men weinig ‘verliest’. Hans Senders voegt hier aan toe de doorstoom 
van nieuwe talenten in de gaten gehouden moet worden.  
 
Uiteindelijk concludeert de voorzitter dat dit onderwerp nader besproken en uitgezocht moet worden 
door de NDB. Aangezien 1 september een peildatum is voor het nieuwe seizoen zullen specifieke 
dispensatie gevallen conform de huidige regelgeving behandelt worden door het NDB bestuur. Unieke 
situaties vergelijkbaar met Jeffrey de Zwaan worden niet verwacht. Tijdens een volgende ALV zal hier 
op terug gekomen worden.  

 
12) Drugsgebruik en dartssport 
 
De voorzitter licht toe dat de DBMN het onderwerp drugsgebruik en de dartssport met de collega 
lidorganisaties wil bespreken en hieromtrent een brief heeft gestuurd. Tevens is een voorstel 
geformuleerd hoe teams kunnen handelen indien drugsgebruik geconstateerd wordt. De voorzitter 
vraagt de ALV dit onderwerp te bespreken en vragen en te stellen. 
 
Sergej Kipping (DSWN) vraagt zich af in welke mate onderscheid gemaakt kan worden tussen alcohol 
en drugs. Hierop reageren diverse personen door te zeggen dat drugs op de dopinglijst staat en 
simpelweg verboden is. Volgens Martin Dekker (DBMN) is dit precies de reden waarom drugsgebruik 
de dartssport in diskrediet kan brengen. Volgens Patrick Stolk (RDO) voegt het voorgestelde artikel 
weinig toe. Drugsgebruik is reeds verboden, zowel door de NDB reglementen als de wet.  
 
De ALV concludeert dat er op dit moment niets besloten hoeft te worden. 
 
13) Situatie KDO/DOE 
 
De voorzitter meldt dat dit agendapunt reeds behandeld is. Vervolgens geeft de voorzitter aan dat het 
NDB bestuur nog even met het KDO bestuur gesproken heeft tijdens de pauze. Mocht het tot een 
bodemprocedure komen dan zullen beide besturen nogmaals samenkomen om dit, vanwege de 
investering qua tijd en hoge kosten, nogmaals te bespreken. De ALV moet er rekening mee houden 
dat de KDO incl. haar leden lid zal blijven tot een uitspraak van de rechter. Tevens geeft de voorzitter 
aan dat het NDB bestuur blij is met de uitkomst van de discussie en steun vanuit de achterban 
omtrent deze kwestie. 
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14) Nog niet behandelde vragen voorzittersoverleg 
 
De voorzitter vraagt de ALV of er nog vragen onbeantwoord zijn gebleven. Arend Freeth (DBA) vraagt 
hoe het nu precies zit met jeugd LaCo en planning. Viel dit seizoen eenmaal samen met een vakantie 
en dodenherdenking. 
 
Niels de Ruiter (NDB) antwoordt dat ervoor gekozen is de jeugd LaCo gelijk te laten lopen met de 10 
speelweken van de senioren LaCo. Ook gaf de maand februari geen enkele mogelijkheid voor een 
speelweek. Indien mogelijk wordt rekening gehouden met dodenherdenking, hoewel de wedstrijd ruim 
voor 20.00 uur gespeeld zijn.  
 
Ria Scholtens (DOT) vraagt de notulist ook de vooraf afgemelde lidorganisaties te vermelden.  
 
15) Rondvraag 
 
De voorzitter geeft aan dat het NDB bestuur zelf een onderwerp heeft voor de rondvraag, het 
rookverbod.  
 
Dikwijls ontvangt de NDB vragen van spelers en teams omtrent het rookverbod en de competities, dit 
blijft een onderwerp op de agenda van de NDB wat men graag met de achterban bespreekt. Op dit 
moment zeggen de NDB reglementen niets over het rookverbod. Dit betekent in de praktijk dat indien 
een team weigert te spelen in een locatie waar gerookt wordt dit volgens de reglementen als 
weigering of het niet op komen dagen gezien kan worden. Dit betekent dat het team wat weigert in 
vele gevallen reglementair verliest. De NDB vraagt zich af of dit wenselijk is en stelt zodoende de 
mogelijkheid ter discussie de verantwoordelijkheid om te draaien. Dit betekent dat het team dat niet wil 
spelen in een locatie waar gerookt wordt dit vroegtijdig aan moet geven. Het ‘thuisteam’ is vervolgens 
verplicht de locatie rookvrij te maken danwel een andere speelgelegenheid voor die betreffende 
wedstrijd te zoeken.  
 
Het NDB bestuur vraagt zich af of dit wenselijk is binnen de dartssport. Kan een eer dergelijke regel 
gevolgen hebben voor de dartssport c.q. in specifieke gevallen in het voordeel van een betreffend 
team gebruikt worden? Het NDB bestuur vraagt de ALV om haar mening. 
 
Ria Scholtens (DOT) zegt dat het DOT bestuur reglementair beslist in dit soort gevallen. Jos Groen 
(SDC) zegt dat zij al met een dergelijke regel werken en men gewoon de wet moet volgen, ook Ira van 
der Horst (TC/JC NDB) zegt dat in Zeeland ook op deze wijze gewerkt wordt.  
 
Sergej Kipping (DSWN) geeft aan dat in zijn regio vele dartsbanen gebouwd zijn in rookruimtes. Een 
dergelijke regel kan grote gevolgen hebben.  
 
De voorzitter geeft aan dat het belangrijk is als NDB incl. alle lidorganisaties hieromtrent hetzelfde 
beleid te hanteren. Het lijkt er sterk op dat het rookverbod binnenkort voor de complete horeca zal 
gelden.  
 
Aangezien de gevolgen (nog) onvoldoende duidelijk zijn stelt de voorzitter voor hieromtrent op dit 
moment niets te besluiten. De ALV gaat hiermee akkoord.  
 

Er zijn verder geen vragen of opmerkingen meer voor de rondvraag. Niets meer aan de orde 
zijnde sluit de voorzitter de vergadering rond 13.45 uur met een woord van dank voor ieders 

aanwezigheid en inbreng. 
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Besluitenlijst 

 De agenda is ongewijzigd vastgesteld. 

 De notulen ALV 17 november 2012 zijn vastgesteld. 

 De jaarrekening 2012 is vastgesteld en de ALV heeft het NDB bestuur decharge verleend voor 
het gevoerde beleid in 2012. 

 De Financiële Commissie is in haar huidige bezetting benoemd voor seizoen 2013-2014. 

 Het jaarverslag 2012 is vastgesteld.  

 Hans Senders is benoemd tot Lid van Verdienste.  

 Het Erelidmaatschap van Dennis van Onselen is door de ALV bevestigd.  

 Johan Bovenschen is benoemd voor zijn eerste termijn binnen het NDB Bestuur in de rol van  
TD Breedtesport en Sijmon Timmers is benoemd voor zijn derde termijn binnen het NDB bestuur 
in de rol van Voorzitter.  

 De ALV heeft besloten het besluit van het NDB bestuur en zodoende de opzegging van het 
lidmaatschap in stand te houden waardoor beide partijen niet nader tot elkaar zullen treden.  

 De nieuwe boete- en tarievenlijst is vastgesteld. 

 De nieuwe ISR reglementen zijn bekrachtigd.  

 


